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Koncem minulého týdne do-
šlo na Praze 1 ke shromáždě-
ní osob, které nesouhlasí s od-
straněním vzrostlého javoru
stříbrného. Tenměl být poká-
cen dnes. Petr Kučera, opozič-
ní zastupitel spolku Zelená
pro jedničku, sbírá se svými
kolegy podpisy pro záchranu
stromu. Vedení Prahy 1 káce-
ní stromu odložilo na konec
března.

Starosta odložil kácení
stromu. Je to výhra?
Rozhodně se jedná o vítěz-

ství pro ten javor, jelikož tam
bude stát ještě nějakou dobu,
aniž by šel k zemi. My jsme
získali nějaký čas, aby se věc
mohla důkladně prodiskuto-
vat. Je před námi ale mnoho
práce, abychom vyjednali ře-
šení, které by vedlo k zacho-
vání stromu. Celá věc je odlo-
žená do 26. března.

Místní se prý o kácení do-
zvěděli až v momentě, kdy
jste začal sbírat podpisy
pro vaši petici. Byl projekt
dostatečně komunikován?
Je pravda, že se na nás obra-

celi udivenímístní, kteří zača-
li situaci registrovat, když se
v okolí parčíku objevily do-
pravní značky se stavebním

záborem. A animy jsme nevě-
děli o přesném termínu káce-
ní. Že je věc takto urgentní,
jsme se dozvěděli až minulý
týden, s lidmi o tomnikdo ne-
mluvil.

Jak je to možné?
Myslím si, že chybu uděla-

la radnice Prahy 1, protože
neseznámila občany se svým
plánem. Nikdo se neptal, co
si o něm místní myslí, jestli
s ním souhlasí a zda by něco
nezměnili. Lidé počítají
s tím, že se politici o jejich ná-
zor zajímají. V tomto případě
se to nestalo. Celý projekt je
ale poznamenán tím, že se
prakticky jedná o dědictví
z dob pana starosty Lomecké-
ho. Tenkrát byl plán připra-
ven a byla vyřízena i veškerá
povolení. Já jsem ho v roce
2018, coby radní pro životní
prostředí, zastavil a projekt
od té doby spal. Jelikož jsou
všechna povolovací řízení ho-
tová, občané se o něm vlastně
nemohli dozvědět. Musím
ale připomenout, že součas-
ný starosta Petr Hejma byl
tenkrát místostarostou,
a když jsem projekt stopnul,
rovněž se nevyjadřoval. Proto
mě překvapilo, když jsem
zjistil, že za celou věc kope.

inzerce

Petr Kučera ARCHIV P.K. Zachraňte park a strom!

Nejsme to jen my, lidé, kdo občas potřebuje podat
pomocnou ruku. Někdy je to příroda. Proto letos
zasadíme 100 000 stromů. Ale díky vám to může
být ještě mnohem víc - skutečné štěstí je ve vašich
rukou. Bližší informace na:

www.skutecnestesti.cz
BAUHAUS. Když se to má podařit.

Koleje
zmizely
V prosinci loňského roku
byl ukončen provoz na sta-
ré trati mezi Vršovicemi
a Hostivaří. Uzavřena byla
i původní zastávka ve Straš-
nicích. Jak to na místě,
kudy denně proudily zástu-
py cestujících, vypadá
dnes, si můžete prohléd-
nout na fotografii našeho
čtenáře Martina Stehlíka.
Pozornému fotografovi za
ni posíláme odměnu. Na
místě bývalé trati vznikne
park a promenáda. MET

K očkování proti covidu-19 se
v Praze registrovalo zhruba
23 tisíc pedagogů a dalších
pracovníků škol. Většina
z nich je mladší 55 let. Očko-
vánímladých učitelů je podle
radní hlavního města Mileny
Johnové na úkor seniorů
a dalších ohrožených skupin.
Celkem je v hlavním městě

asi 36 tisíc pracovníků ve
školství. „Máme nedostatek
vakcín pro seniory nad
70 a 80 let, pro lidi s chronic-
kými nemocemi nebo pečova-
tele o ohrožené skupiny. Oč-
kování učitelů bez ohledu na
věk je jen další vládou nedo-
myšlené a nezvládnuté opat-
ření,“ uvedla Johnová. Dopo-

ručení, že se v tuto chvíli
mají k očkování proti covi-
du-19 registrovat jen učitelé
starší 55 let, není podle radní
dostačující.
Učitelé se k očkování mo-

hou hlásit přes státní registr
od 27. února. Přihlásit se mo-
hou také zdravotníci a senio-
ři starší 70 let. ČTK

Číslo dne

1,6
Dopravní podnik hledá firmu,
která vybuduje halu a dokon-
čí zbylé části areálu vozovny
v Hloubětíně. Náklady tendru
by měly být maximálně
1,6 miliardy korun a stavba
potrvá 26 měsíců. Původní vo-
zovna byla postavena v roce
1951, předloni byla stržena.

Vakcína. Pro mladé NEKÁCET
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Silný vítr v sobotu zaměstnal
hasiče v Praze i středních Če-
chách, vyjížděli hlavně k po-
padaným stromům. Napilno
měli také energetici, kteří ře-
šili pět poruch na vedení vyso-
kého napětí. Ty se vyskytova-
ly v Karlovarském, Králové-
hradeckém, Plzeňském a Ús-
teckém kraji i na Vysočině.
Většina problémů ale o víken-
du byla právě ve středních Če-
chách.
Středočeští hasiči do čtvrté

hodiny odpolední zasahovali
u téměř čtyř desítek událostí,
nejčastěji šlo o stromy popa-
dané přes silnice. „Také jsme
odstraňovali stromy, které
byly nebezpečně nahnuté
nad rodinné domy, nebo uvol-
něné plechy ze střech. Nejví-
ce vyjíždíme na Kladensku
a Rakovnicku,“ uvedla mluv-
čí krajských hasičů Vladimí-
ra Kereková. V Praze do sobot-

ního odpoledne vyjížděli hasi-
či k devíti případům souvisejí-
cím s větrem. Také vmetropo-
li museli odstraňovat popada-
né nebo nakloněné stromy
nebo větve. Silně postižen

byl například severozápad
hlavního města. „V ulici Dr-
novská jsme odstraňovali
strom, který částečně spadl
na vozovku,“ uvedli pražští
hasiči na Twitteru. ČTK

Podle vás by plánovaný
projekt lidem nepomohl?

Místní se shodují, že je
Anenské zákoutí zanedbané
a že ho nemohou úplně využí-
vat. Na druhou stranu oceňu-
jí, že se jedná o zeleň, které
v okolí moc není. Zpřístupně-
ní řeky je rozhodně zajímavá
věc, která by určitě nalákala
mnoho lidí k procházkám,
včetně mě. Ale domnívám se,
že by podobným projektům
neměl ustupovat starý strom.
Měli bychom hledat cesty, jak
ho zachovat, zpřístupnit řeku
a zkulturnit přilehlý parčík.

Vyjádřil se k současné
situaci nynější radní pro
životní prostředí?
Radní, pan Bureš, mlčí.

Když jsme věc probírali na ko-
misi životního prostředí,
říkal, že se zasadí o to, aby
byl vysazen náhradní strom,
poměrně vzrostlý. Kácení
stromu za to ale nestojí. Měli
bychom sázet nové stromy,
ne kácet ty staré a zdravé.

Náhrada v podobě nového
stromu není dostatečná?
Aby se strom dobře ujal, ne-

smí být velký. V Praze se jed-
ná o velikost do šesti metrů.
Pan starosta ovšem, pod tla-
kem petice, sliboval vysazení
15metrového stromu. To po-
važuji za velmi odvážné, ne-
boť takový strom je nejen vel-
mi drahé pořídit a umístit,
ale je i těžké ho udržet. A kdy-
by přežil a všechno šlo dobře,
bude zhruba poloviční proti
tomu současnému, co se mo-
hutnosti týče. Museli by-
chom čekat několik desítek

let, než by koruna dosáhla
alespoň podobných rozměrů.
Plnohodnotná náhrada by se
tak týkala spíše našich dětí.

Podle radnice není strom
zdravý. Je to pravda?
Já jsem pana starostu opa-

kovaně žádal, aby předložil
nějaké důkazy, odkud čerpá,
když předkládá informace
o tom, že strom ohrožuje svo-
je okolí. Minulý týden jsem si
dokonce podal i žádost o in-
formace, abych posudek do-
stal. Jediné, co mám momen-
tálně k dispozici, je posudek
z roku 2016, který říká, že je
javor relativně zdravý.

Koncemminulého roku
jste usiloval o odvolání sta-
rosty. Proč?
Domnívám se, že kompe-

tence pro řízení městské čás-
ti na straně starosty váznou.
Žádost o jeho odvolání jsem
dokládal čísly. Na nich ukazu-
ju ušlé peníze, o které Praha
1 přišla vinou nesprávných
rozhodnutí. Třeba u Nemoc-
nice Na Františku, kde byla
omezená podpora ze strany
hl. města Prahy, a městská
část tak přišla o několik desí-

tekmilionů. Štvalymě i zasta-
vené projekty. Například ino-
vativní plán pro monitoring
zdraví stromů ve městě po-
mocí on-line čidel a sledování
teplot ve městě prostřednic-
tvím tepelných map z druži-
cových snímků. Díky tomu
by bylo zřejmé, v jakých mís-
tech se město zahřívá a kde
by třeba mohla výsadba stro-
mů pomoci. Domnívám se,
že jsou to takové jasnější
ukázky toho, proč pan staros-
ta není, alespoň podle mě, na
svémmístě. BARBORA KUČEROVÁ

Jak by měl parčík vypadat? Vydlážděně. PRAHA 1, FB PRAHA ČÍSLO 1

Sobotní zásah v Drnovské ulici HASIČI PRAHA

* Nabídka ovoce a zeleniny neplatí pro filiálky:
Ostrov, Praha-Hloubětín, Praha-Palmovka.

-26%

47,90
64,90

-28%

49,90
69,90

-30%

89,90
129,90

NABÍDKA
PLATÍ OD 15. 3.
DO 16. 3. 2021

DARBO
Ovocná
pomazánka
70% ovoce
různé druhy
200 g
(=100 g 24,95)

LYSOFORM
Dezinfekční
čistič
různé druhy
500 ml-1000 ml

*Jahody
- miska
dovoz Španělsko
I. jakost
500 g balení
(=1 kg 95,80)

Vážíme si

Vašehočasu.
Pokud čekáte

déle než

5 minut,

v hodnotě
50 Kč.*

na Informacích
od nás obdržíte

poukázku

*Platí pouzevpřípadě, ženejsou
otevřenyvšechnypokladny.

Pok

5

Vichr. Řádil i v Praze

DALŠÍ STROM!

Už dva tisíce lidí

Javor stříbrný u Karlových
lázní je starý více než sto let.
Strom by měl být pokácen
kvůli čapadlu, které by
umožňovalo přístup k řece.

● Podle posledního dendrolo-
gického posudku z roku
2016 je strom relativně
zdravý.

● Petici proti kácení stromu
podepsalo dva tisíce lidí.
Více na na: peticezajavor.cz.
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Projektování
dopravní tepny,
jež má odlehčit
přetíženému jiho-
západnímu okraji
Prahy, trvá již
osmnáct let. Nebo
déle?

Na pořadu dne není uspět,
ale najít a potrestat viníka.
Přesně tak se může Praža-
nům jevit momentální situa-
ce kolem nedokončené do-
stavby klíčové dopravní spoj-
nice – Radlické radiály. Ačko-
liv to nemusí být na první po-
hled zřejmé, instituce zodpo-
vědné za roky táhnoucí se
kauzu umějí nejen ukazovat
prstem jedna na druhou, ale
také pracují na dokončení
projektu.

Ze tří měsíců jsou tři roky
Na začátku ledna tohoto

roku uplynuly tři roky od ob-
novy územního řízení na stav-
bu Radlické radiály, která má
spojit Pražský okruh s Měst-
ským okruhem a ulehčit pře-
tížené dopravě například v Pl-
zeňské či Radlické ulici. De-
ník Metro oslovil projektanty
stavby ze společnosti Pudis.
Ti problém vidí jasně, staveb-
ní úřadměl ze zákona na roz-
hodnutí třiměsíce, rozhodnu-
to však není ani po třech le-
tech. Pracovníci úřadu ale ne-
jsou jediní, kteří podle zá-
stupců firmy Pudis pochybili.
„Projektování Radlické ra-

diály trvá už osmnáct let,
aniž by se projekt jakkoli po-
sunul kupředu. V okolí pláno-
vané radiály přitom probíhá
čilá developerská výstavba,
která do oblasti přivede další
tisíce aut. Zdaleka největším,
i když ne jediným projektem
je Smíchov City poblíž Andě-
la,“ říká pro deník Metro pro-
jektový manažer ze společ-
nosti Pudis Aleš Merta.
Kromě stavebního úřadu je

pak podle něj problémve sku-
pince odpůrců stavby z řad
místních obyvatel, která drží
v šachu všechny dotčené in-
stituce. „Z výzkumu společ-
nosti Sanep z podzimu roku
2017 přitom vyplynulo, že
většina obyvatel, kterých se
výstavba Radlické radiály do-
tkne, je nespokojená s aktuál-
ní dopravní situací a výstav-
bu Radlické radiály považuje
za důležitou až nezbytnou.

Tak vysoká podpora velkých
dopravních staveb mezi do-
tčenými obyvateli přitom
není v rámci tuzemska obvyk-
lá,“ upozorňuje Merta. Záro-
veň ale připomíná, že v prů-
běhu územního řízení dorazi-
ly k projektu stovky námitek.
„Jejich obsah je ale ve většině
případů totožný. Stávající
průtahy jdou však zejména
na vrub dvěma námitkám sys-
témové podjatosti, které Sta-
vebnímu úřadu Prahy 5 zne-
možňují pokračovat v práci,“
doplňuje Merta.

Ve shodě s magistrátem
Podle architektů i dalších

stěžovatelů na konání úřadů
ve věci dostavby chybějícího,
5,5 kilometru dlouhého, úse-
ku k napojení u Barrandov-
ského mostu ale stavební
úřad nekonal, ani kdyžmohl.
Otázkou výkladu pak napří-
klad je, s kolika námitkami
veřejnosti se stavební úřad ve
skutečnosti vypořádal nebo
jak se vypořádal s jejich prav-
děpodobným obstrukčním
charakterem.
Deník Metro se proto obrá-

til také na radnici Prahy 5. Po-
dle jejího mluvčího Tomáše
Kopečného ale zdržování rea-
lizace Radlické radiály roz-
hodně není na straně institu-
cí páté městské části. „Když
to tak řeknu, na vině jsou
podjatosti, které podaly spol-
ky. Ty je třeba vypořádat.
Městská část Praha 5 je ve sho-
dě s magistrátem, že obě stra-
ny stojí o realizaci této pro
Prahu 5 klíčové dopravní tep-
ny,“ svěřil deníku Metro Ko-
pečný.

Nehneme se z místa
Jak se k problematice Rad-

lické radiály staví magistrát
a co pro urychlení její stavby
coby zadavatel a investor stav-
by reálně udělal? Tuhle otáz-
ku deník Metro položil také
náměstku primátora pro do-
pravu Adamu Scheinherrovi.
Ani on nevidí hlavní „brzdu“
u svého úřadu. Podle něj totiž
nyní vznikají další doplňující
projekty, které se stavbou
úzce souvisejí.
„Na technické studiimimo-

úrovňové křižovatky Řeporyj-
ská momentálně probíhají
úvodní projektové práce. Stu-
diemá především za úkol pro-
věřitmožnost zakrytí trasy ra-
diály v oblasti sídliště Botani-
ca a variantní řešení mimo-
úrovňových křižovatek Řepo-
ryjská u metra Nové Butovice
a mimoúrovňové křižovatky
Butovice. Je to podobné jako
s Městským okruhem. Nové
řešení, které zkvalitní veřej-
ný prostor a zklidní dopravu,
zvýší přijatelnost stavby pro
místní obyvatele,“ svěřil dení-
ku Metro Scheinherr.
Pokud dá vedení města ná-

sledně zapracování změn do
projektu, promítnou se podle
něj v následujícím stupni pro-
jektové dokumentace.
„Související administrativ-

ní proces poté vyplyne z kon-
krétního charakteru přijaté
změny. V první řadě musíme
dokončit územní řízení, kte-
ré je v tento okamžik zabloko-
váno námitkou systémové
podjatosti. Bez toho se nikam
neposuneme. Dále je nutné
zpracovat a vyhodnotit výše
uvedenou prověřovací studii,

eventuálně projekčně a admi-
nistrativně zapracovat schvá-
lené změny,“ plánuje Sche-
inherr.

Komplexní problém
Zdánlivě nulový vývoj ko-

lem dostavby Radlické radiá-
ly má tedy momentálně na
svědomí celá řada faktorů.
Jde spíše o komplexní pro-
blém, ve kterémnelze pouka-

zovat na to, kdo konkrétně je
za situaci zodpovědný.
Nicméně, jak říkají místní
z Prahy 5, situace je v součas-
né době na bodu mrazu. A to
může být u tak zásadního do-
pravního projektu docela ško-
da nejen pro ně.

FILIP
JAROŠEVSKÝ
filip.jarosevsky@metro.cz

Je tomu čtyřicet let od zprovoz-
nění západní části Radlické ra-
diály zvané Rozvadovská spoj-
ka. Od dálnice D5 a vnějšího
Pražského okruhu byla tehdy
dočasně napojena na Bucharo-
vu ulici. Nejzajímavější vývoj
má však kauza až v posledních
čtyřech letech.

● 6. 10. 2017
Hlavní město žádá o vydání
územního rozhodnutí pro Rad-
lickou radiálu (Radlická radiá-
la JZM – Smíchov, stavba
č. 9567).

● 8. 1. 2018
Stavební odbor Radnice Prahy
5 zahajuje územní řízení ve
věci Radlické radiály.

● 2018
Podání několika námitek sys-
témové podjatosti vůči Úřadu
městské části Praha 5 a záro-
veň námitky podjatosti ředitel-
ky pražského magistrátu.

● 11. 12. 2018
Právní moci nabývá rozhodnu-
tí ministerstva pro místní roz-
voj o nepodjatosti ředitelky
magistrátu.

● 25. 1. 2019
Ředitelka magistrátu vydává
usnesení o tom, že ředitelka
odboru stavebního řádu
Magistrátu hlavního města
Prahy není vyloučena z rozho-
dování o námitkách systémo-
vé podjatosti Úřadu městské
části Praha 5. Ředitelka odbo-
ru následně pravděpodobně
rozhoduje o nepodjatosti
úředníků Prahy 5.

● 8. 7. 2019
Stavební úřad Prahy 5 předal
stavebnímu odboru magistrá-
tu námitky systémové podja-
tosti, které směřují vůči všem
pracovníkům radnice Prahy 5
včetně referentů, vedoucího
stavebního úřadu, tajemníka
a starosty. Námitky podal spo-
lek Jinonice, z. s., a deset fyzic-

kých osob. Mezi hlavní argu-
menty patří fakt, že rada měst-
ské části dne 15. 3. 2019 přija-
la usnesení, podle kterého prý
trvá na urychleném dokonče-
ní přípravy radiály a na bezod-
kladném spuštění realizace
akce. Včetně souvisejících do-
pravních opatření optimaliza-
ce uzlů Barrandovský most
a Pražský okruh. Praha 5 má
podle argumentace na realiza-
ci stavby zájem, její zaměst-
nanci jsou přitom v závislém
poměru, což zakládá pochyb-
nosti o podjatosti.

● 25. 11. 2019
Magistrát rozhodl o námit-
kách podjatosti tak, že starost-
ka Prahy 5 Renata Zajíčková
není podjatá (není vyloučená
z projednávání a rozhodování
o námitkách systémové podja-
tosti) a podavatelé (spolek Ji-
nonice, z. s., a pět fyzických
osob) podávají proti usnesení
odvolání shodného znění.

● 13. 1. 2020
Magistrát vyzývá účastníky ří-
zení k vyjádření vůči podaným
odvoláním – využila ho sta-
rostka Prahy 5.

● 11. 2. 2020
Magistrát předkládá odvolání
spolu se správním spisem mi-
nisterstvu pro místní rozvoj.

● 14. 5. 2020
Ministerstvo pro místní rozvoj
ruší rozhodnutí magistrátu
a vrací celou záležitost k nové-
mu projednání. Magistrát se
dle ministerstva dostatečně vy-
pořádal s možností existence
„nadkritické míry rizika podja-
tosti“ ve vztahu Prahy 5 vůči
stavbě Radlické radiály.

● 2020–2021
Magistrát se pravděpodobně
s námitkami vypořádal. Podle
náměstka pro dopravu je vše
zablokováno jedinou námit-
kou systémové podjatosti. Po-
dle Prahy 5 je jich více.

Jak šel čas

Plánovaná křižovatka u metra Jinonice RADLICKARADIALA.INFO

Místo dostavěné radiály
jen obviňování a sliby
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Rozvolňování není
v plánu. Velikono-
ce zřejmě zůstanou
„uzavřené“.

Česko zrychlilo očkování.
Zdravotníci v Česku apliko-
vali v sobotu 16 400 dávek
vakcíny. Je to o 4400 více než
před týdnem a zároveň nej-
víc za víkendový den od za-
čátku očkování. Dosud bylo
aplikováno 1 068 683 dávek
některé ze tří druhů očkova-
cích látek. Obě potřebné dáv-
ky dostalo přes 298 tisíc lidí.
Od začátku loňského břez-
na, kdy byl výskyt nového
typu koronaviru v Česku po-
tvrzen poprvé, se podle úda-
jů hygieniků nakazilo 1,4mi-
lionu lidí. Zhruba 1,2 milio-
nu se už uzdravilo, naopak
23 226 lidí s prokázaným co-
videm zemřelo. V březnu do-
sud zemřelo 2475 nakaže-

ných, v průměru 190 denně.
V únoru to bylo 144 případů
úmrtí za den.

Nižší reprodukční číslo
Ministerstvo zdravotnictví

v sobotu oznámilo, že v ne-
mocnicích na jednotkách in-
tenzivní péče (JIP) a anestezio-
logicko-resuscitačních oddě-
leních (ARO) bylo volných 12
procent lůžek a 25 procent
standardních lůžek s kyslí-
kem. Přesto ale situace v ne-
mocnicích je i nadále kritic-
ká. Index PES k víkendu klesl
ze 73 na 71 bodů. Je to jeho
nejnižší hodnota od 12. úno-
ra. Reprodukční číslo udávají-
cí průměrný počet dalších
lidí, které nakazí jeden pozi-
tivně testovaný, se snížilo
o jednu setinu na 0,93.

Více testování, více
nemocných

V souvislosti s testováním
ve firmách se zvažuje také tes-
tování dvakrát týdně a přibý-

vá počet potvrzení nakaže-
ných. V sobotu přibylo 6914
potvrzených případů nákazy,
o 2207 méně než ve stejný
den o týden dřív. Byl to nejniž-
ší sobotní nárůst za poslední
tři víkendy. Vyplývá to z dat
ministerstva zdravotnictví.

Problém AstraZeneca
Dodávky vakcíny proti covi-

du-19 od firmy AstraZeneca
do ČR budou omezené o 40
procent, na Twitteru to uved-
li zástupci Chytré karantény.
V sobotu informovali o tom,
že pro celou EU budou dodáv-
ky omezené o 73 procent. Ně-
které evropské země, napří-
klad Dánsko, Rakousko či Itá-
lie, v tomto týdnu očkování
touto látkou zastavily kvůli
podezřením na vážné vedlej-
ší účinky, například krevní
sraženiny. Česko žádná po-
dobná opatření nechystá. Čes-
ko má podle očkovací strate-
gie objednáno od firmy Astra-
Zeneca tři miliony dávek. Už

v únoru mělo přijít 200 tisíc
dávek, v březnu pak 400 tisíc.
Vakcíny AstraZeneca tvoří
11,6 procenta všech poda-
ných vakcín. Nejvíce se v Čes-
ku podává vakcína firmy Pfi-
zer/BioNTech. U všech dosud
aplikovaných vakcín je třeba
podat pro navození komplet-
ní ochrany dvě dávky, u vakcí-
ny firmy Johnson & Johnson
bude stačit dávka jediná. Její
první dodávka by do ČRmoh-
la dorazit na konci dubna.

Omezené Velikonoce
Vicepremiér Karel Havlíček

neočekává otevření obchodů
před velikonočními svátky,
tedy od prvního dubnového
víkendu. Vláda nechce vyvolá-
vat nefér očekávání, řekl v te-
levizi Prima k harmonogra-
mu rozvolňování opatření
proti šíření epidemie korona-
viru. Už dříveministr zdravot-
nictví Jan Blatný uvedl, že po
třech týdnech striktních opat-
ření po 1. březnu budemožné

uvažovat jen o uvolnění osob-
ního pohybu, například pro
sport mimo katastr obcí. „Ne-
vím, jestli okresní lockdown
padne,“ uvedl Havlíček o si-
tuaci po 21. březnu. Vláda po-
dle něj bude zvažovat pouze
drobné uvolnění v rámci po-
hybu osob. ČTK

Exprezident Václav Klaus
v nedělním pořadu Partie Te-
rezie Tománkové na CNN Pri-
ma News promluvil o nákaze
covidem. „Není sebemenší
důvod to podceňovat. Na dru-
hou stranu není důvod bláz-
nit,“ řekl exprezident, který
zopakoval, že se očkovat ne-
nechá. „Míra hospitalizova-
ných je sporná. Mě si také
chtěli nechat v nemocnici za
každou cenu. Já jsem nemilo-
srdně řekl, že tam být ne-
chci,“ řekl Klaus. iDNES.cz

A navíc v týmu, kterými vždycky pomůže.

• Rozmanitá práce plná zajímavých příběhů.
• Super kolektiv a spousta benefitů.
• Kurzy pro rozvoj Vašich dovedností.
• Parkoviště pro dojíždějící.
• Možnost rychlého kariérního růstu.

Přidejte se k nám!

„

“

Nevěděla jsem, že na
poštěmůžu začít i jako
Celní deklarantka.

730 554 101 - Martina Tulejová
tulejova.martina@cpost.cz
TvojeBudoucnost.cz

Pro více
informací
kontaktujte

Nové trendy bydlení
pro každého

800 350 111
rezidenceharfistka.cz

Dokončení
výstavby

1/2022

Prodáno
více než 50 %

jednotek

OBJEVTE GENIA
LOCI PRAŽSKÝCH
VYSOCAN

Klaus. Já jsem
jim řekl „ne“

inzerce

Epidemie ustupuje, očkování
zrychlilo. Problém je ale dál
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„Praha člověka nepustí. Ta-
hle matička má drápky,“ na-
psal o hlavním městě Franz
Kafka. Je to oblíbený citát Cli-
ony Manahanové, která je od
září 2019 irskou velvyslanky-
ní v Česku a na Ukrajině.
Tuto středu 17. března oslaví
v Praze nejen ona Den svaté-
ho Patrika. Patrona Irska
bude pozítří připomínat tře-
ba i zeleně osvětlená petřín-
ská rozhledna.

Jak se irsky řekne: Šťastný
Den svatého Patrika?
Beannachtaí na Féile

Pádraig oraibh!

Co k svátku chystáte?
Každoročně hledáme způ-

sob, jak svátek s Čechy a vše-
mi přáteli na celém světě osla-
vit. Mezi naše nejviditelnější
akce bude patřit projekt na-
svěcování objektů zelenou
barvou zvaný Global Gree-
ning. Letos se opět zeleně roz-
svítí například petřínská roz-
hledna. Ve středu zveme
všechny na návštěvu virtuál-
ního #IrelandHouse. Pro-
gram letošních oslav sdílíme
nanašem Facebooku a Twitte-
ru @IrlEmbPrague.

Kolik je vůbec v Česku Irů?
Víme o tom, že je tu regis-

trováno přes tisíc lidí, ale je
tu i mnoho těch, kteří se zde
od osmdesátých let usadili
a jsou nyní českými občany.
Spousta Irů zde také studuje
a cestuje sem a zpět do Irska
za obchodem.

O co letos přijdeme?
V minulých letech se v Pra-

ze připomínal Den svatého
Patrika různými způsoby,
oslavy zahrnovaly irské spiso-
vatele, tradiční hudbu, tanec
a dokonce i průvod. Naše ná-
rodní gaelské sporty – fotbal,
hurling a camogie – předvá-
děl klub GAA Prague Hiberni-
ans, který pořád nabírá nové
členy. Letos budou oslavy
pouze on-line.

Škoda zavřených hospod.
V těch irských musely
být ale oslavy!
I když jsem měla na sezná-

mení s Prahou před pande-
mií jen párměsíců, bylo skvě-
lé prozkoumat Prahu a další
českáměsta s rodinou a přáte-
li. Společenský život a podni-
kání v irských hospodách
byly pro toto město příno-
sem. Rádi jsme sledovali, jak
si Češi a mnoho dalších ná-
rodností užívali irské jídlo,
pití a kulturu.

Co dobrého vlastně Patrik
udělal pro Iry?
O tom, proč se Patrik stal

svatým patronem Irska, exis-

tují různé dohady. Je vzpomí-
nán proto, že přinesl křesťan-
ství do Irska a sloučil ho s tra-
dičnějšími částmi irské kultu-
ry. Podle jiného příběhu je Pa-
trik spojován s rostlinou
shamrock, tedy jetelem, ne-
boť na trojlístku vysvětloval
koncept Nejsvětější trojice.
Patrik se narodil v římské Bri-
tánii na konci čtvrtého stole-
tí, v šestnácti byl unesen
a převezen do Irska jako ot-
rok. Unikl a poté se vrátil ko-
lem roku 432, aby obrátil Iry
na křesťanství. Než zemřel,
založil kláštery, kostely a ško-
ly. Jeho skutečná hodnota tak
není o historických detai-
lech, ale spíše o inspiraci
muže, který se vrátil do
země, kde byl jako dětský ot-
rok, aby podporoval rovnost
a sdílel křesťanství.

Kdy se svátek slavil prvně?
První oslava jeho dne byla

pořádána v Americe v roce
1737 spolkem Charitable
Irish Society of Boston. Jak
Irové pokračovali v emigraci
během 19. a 20. století, brali
s sebou i tu národní oslavu.

Velvyslankyní v Česku jste
od září 2019, předtím jste
pět let dělala to samé
v Dánsku. Je to tu těžší?
Tomusíme udělat další roz-

hovor, až tu budu déle! Každá
pozice, do které jsembyla jme-
nována, byla fascinující a ná-
ročná. Každá zahrnuje vytváře-
ní vazeb, a toho lze dosáhnout
pouze nasloucháním, podpo-
rou a budováním užších vzta-
hů. V Dánsku a na Islandu
jsme s kolegy spolupracovali
napříč nordicko-baltským re-
gionem a vytvořili silné vaz-
by. Stejný přístup je nyní v ir-
sko-českých vztazích.

K Dánsku patří i Island.
Povězte mi, co třebamůže
řešit Irsko na Islandu?
Island je od roku 1944 nezá-

vislá země – je tedy jako Irsko
a Česká republika. Historicky
byl Island součástí Dánska do
roku 1918, poté v personální
unii s Dánskem do roku
1944. Irsko-islandské vazby
sahají staletí do minulosti,
oba ostrovy jsou nyní nezávis-
lé a vysoce inovativní státy.
Rozvíjíme užší vazby amáme
co sdílet o změně klimatu
a obnovitelné energii. Zajíma-
vá genetická analýza ukazu-
je, že asi polovina žen a asi
čtvrtina mužů na Islandu má
gaelské, irské vazby.

Jak vnímáte Čechy?
Je zajímavé, že se ptáte,

protože vazby mezi Českem
a Irskem jsou dlouhé a roz-
sáhlé. Keltský kmen Bójů při-
šel do českých zemí ve dru-
hém století před naším leto-
počtem ještě předtím, než se
vydal směrem na západ do Ir-
ska. Na své cestě Bójové pře-
dali bohaté dědictví dodnes
viditelné v místních názvech
– Bohemia, Éire. Existuje
mnoho fascinujících příkla-
dů keltské kultury a doved-
ností, které najdete napří-
klad v Národním muzeu
v Praze a v Národním muzeu
Irska.

Udělali na vás Češi dojem?
Čím nejvíce?

Zatím na mě udělaly dojem
znalosti a dovednosti českých
lidí, které dokládají vaše inova-
ce a průmysl, výborná reputa-
ce vašich univerzit a výzkum-
ných pracovníků, výjimečné
kulturní talenty světové úrov-
ně. A krásnáměsta, architektu-
ra světové úrovně a krajina.

Jak je na tom Irsko v boji
proti koronaviru? Napří-
klad oproti Česku?
Pro všechny lidi a regiony

po celém světě je to hluboce
smutné a stresující období.
Pandemie znamená, že sdíle-
ní našich odborných znalostí
a spolupráce je důležitější
než kdy dříve. Na naše pracov-
níky v první linii, na irské
a české občany je vyvíjen sil-
ný tlak a novémutace vyžadu-
jí, abychom byli opatrní
a chránili ty nejzranitelnější,
abychom zůstali zdraví až do
očkování. Je tedy důležité,
abychom přemýšleli o tom,
co děláme a jak projdeme
každým dnem. Zaměřme se
na to, abychom zůstali v bez-
pečí a navzájem se chránili.

Jste současně také velvy-
slankyní Irska na Ukrajině,
proč to tak je?

V současné době plánujeme
otevření našeho prvního irské-
ho velvyslanectví v Kyjevě, tak-
že budu poslední irskou velvy-
slankyní na Ukrajině se sídlem
v Praze. Jsme nyní zaneprázd-
něni prací na tomto otevření,
které proběhne na jaře tohoto
roku. Ukrajina se může podě-
lit o značné zkušenosti s vý-
chodním sousedstvím, se svojí
přípravou na vstup do Evropy
a svou zelenou transformací.

Váš muž měl zajímavého
tatínka. Desmond Arthur
Peter Leslie byl britský pi-
lot, filmař, spisovatel, ale
i hudebník, který vynalezl
vícestopý mixážní pult.
Jaké stopy to zanechalo
ve vaší rodině?
Můj syn Luke a dcera Leah

mají to štěstí, že zdědili tvůr-
čí talent ze všech stran rodi-
ny. Jejich zesnulý dědeček
Desmond byl bratrancem
Winstona Churchilla, takže
jsou živýmamericko-anglo-ir-
ským mixem. Jejich zesnulá
babička Agnes Bernauerová
uprchla z Berlína koncem
30. let do Londýna. Byla kaba-
retní umělkyní, provdala se
za Desmonda, přestěhovala
se do Irska a sdílela své jedi-
nečné židovské rakousko-ně-
mecké zkušenosti. Luke je
filmař a Leah pracuje vNárod-
ní knihovně Irska jako spiso-
vatelka a digitální manažer-
ka.

Co považujete za nejtěžší
část vaší práce v Česku?
Jako mnoho mých kolegů,

zejména v této době, si dělá-
me starosti a chybí nám naše
rodiny, přátelé a kolegové.
Všichni hledíme vstříc bu-
doucnosti, ve které se bude-
me moci bezpečně navštěvo-
vat a všechny naše země bu-
dou moci ještě více spolupra-
covat s Českou republikou na
oživení, které po této pande-
mii všichni potřebujeme.

Velvyslanectví v Praze
sídlí v krásném domě na
Malé Straně. Kde máte
pracovnu?
Velvyslanectví sdílí prostor

v barokní budově z roku
1671, takže máme štěstí, že
jsme v centru a v dochozí
vzdálenosti odmnoha důleži-
tých kontaktů. Moje kancelář
má výhled do zahrady a tam-
ní kašna byla během těchto
dlouhých měsíců rozhodně
zdrojem klidu. Těšíme se, že
se tam setkáme s čtenáři Met-
ra, až to bude opět možné.

Paní velvyslankyně,
co byste našim čtenářům
ještě vzkázala?
Že jsem se na tento rozho-

vor moc těšila a že budeme
na velvyslanectvímoc potěše-
ni, když se nám vaši čtenáři
ozvou. Třeba na twitterovém
účtu @irlembprague. Děkuji,
že jste mne oslovili v této
době těžké pro Iry, Čechy
a všechny naše přátele po ce-
lém světě, kdy jsme všichni
zasaženi mimořádnými vý-
zvami pandemie.

PETR
HOLEČEK
petr.holecek@metro.cz

Cliona Manahanová s dcerou Leah Leslieovou objevují krásy Prahy ještě před pandemií. METRO

Citát

„Udělaly na mě dojem
znalosti a dovednosti
českých lidí. A krásná
města, architektura
světové úrovně
a také krajina.“

CLIONA MANAHANOVÁ,
VELVYSLANKYNĚ IRSKA

„Oslavte s námi Patrika“
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Francouzští kněží
v nové knize odha-
lují intimní podrob-
nosti, jež se od hříš-
níků dozvěděli.

„Šedesát až sedmdesát pro-
cent přiznání ve Francii je
o cizoložství, závislosti na
pornografii či využívání slu-
žeb prostitutek. Extrémně se
to opakuje,“ líčí otec Cédric,
jeden ze čtyřiceti duchov-
ních, kteří se pod podmín-

kou anonymity rozpovídali
pro spisovatele Vincenta
Montgaillarda. Ten získané
výpovědi nyní publikoval
v knize Odpouštím vám
všechny vaše hříchy. Identitu
všech zpovědníků i věřících
musel autor změnit, aby ne-
došlo k porušení absolutního
zpovědního tajemství.
PodleMontgaillarda, repor-

téra francouzského časopisu
Le Parisien a odborníka na ná-
boženství, jsou „kněží schrán-
kou veškerého lidského utr-
pení“. „Zpovědnice patří k po-
sledním místům, kde neví-
me, co se tamděje. Je předmě-

tem mnoha fantazií,“ popsal
autor stanici RTL. Katolická
církev zavazuje každého
praktikujícího věřícího, aby
šel ke zpovědi alespoň jed-
nou ročně.

Otec Cédric se podělil na-
příklad o neobvyklé přiznání
manželského páru padesátní-
ků, kteří se v jeho zpovědnici
vystřídali nedlouho po sobě.
„Přiznala, že svého manžela
podvádí s jejich přítelem. Jen-
že potom přišel její manžel
a také on se přiznal, že ženu
podvádí s mužem. Šlo o toho
stejného chlapa. Měl jsem
problém, abych se nesmál,“
popsal duchovní.
Další kněz, otec Christo-

phe, zase uvedl, že ženy vy-
znávají cizoložství stejně
jako muži. „Existují lidé, kte-
ří jdou přímo k věci, a jiní

dlouho chodí kolem horké
kaše,“ uvedl. Podle otce Chris-
topha také mnoho žen, které
k němu přichází do zpovědni-
ce ve čtvrti na západě Paříže,
věří, že sexuální frustrace je
omluvou pro nevěru.
Od nástupu papeže Františ-

ka do čela Vatikánu pak fran-
couzští kněží zaznamenávají
nový, netradiční hřích. Farní-
ci se jim svěřují, že Františka
nemají rádi. „Neustále slyším
hříchy proti papeži Františko-
vi. Říkají o něm, že je levico-
vý papež a že je příliš vstřícný
k sexualitě,“ uvedl otec Chris-
tophe. iDNES.cz a HAL

V Zimbabwe
mají veselo
Černý kontinent zvládá prv-
ní vlny covidu nad očekává-
ní dobře. Ilustruje to i vese-
lá momentka ze svatby
v zimbabwském Harare,
na níž fotograf zachytil pů-
vabné svatebčanky. Odbor-
níci nicméně varují, že Afri-
ka ještě zdaleka nemá vy-
hráno, a to i v souvislosti
s šířením jihoafrické muta-
ce viru. Na kontinentu je
navíc jediná země, která
má dostatečné množství
vakcín pro zahájení hro-
madného očkování. Je jí
Maroko. AP

Tisíce lidí po celém Německu
vyšly o víkendu do ulic na
protest proti koronovirovým
omezením. V Drážďanech
bylo při protestech zraněno
12 policistů, ve Stuttgartu
protestující napadli pracovní-
ky médií.
Německý svaz novinářů

(DJV) násilnosti odsoudil.
„To, že si lidé vybíjejí frustra-
ci z koronavirové krize násil-
nými útoky na novináře a po-
licisty, je neomluvitelné,“

uvedl předseda DJV Frank
Überall. V Drážďanech se kri-
tici koronavirových opatření
shromáždili přesto, že úřady
demonstraci zakázaly. Podle
policie se jen u kongresového
centra sešlo přes 1000 lidí.
Nizozemská policie včera

v Haagu rozehnala protesty
s použitím vodního děla
a obušků. K zákroku přistou-
pila poté, co asi 2000 účastní-
ků ignorovalo výzvy k rozpuš-
tění shromáždění. ČTK

UŽ VE STŘEDU
VYCHÁZÍ VÁŠ MAGAZÍN METRO!

PETRA
HORVÁTHOVÁ
Mladá herečka se s tím nemaže
Když divadelní n b
nesplňovaly jej
začala si produ
představení sam
A velmi úspěšně
měla pocit, že st
nekomunikuje s j
branží, a tak se
úředníků vyptával
sama. A velmi
neodbytně.

nemaže.
ní nabídky
ejí nároky,
ukovat
ma.
ě. Nyní
tát
její

la

U Moskvy
plál oheň
V Česku máme maso-
pust, na Západě mají kar-
neval, v Rusku zase Mas-
lenici. Ta trvá přesně tý-
den a vždy v sobotu bývá
slaměná figura Masleni-
ce slavnostně upálena.
Fotografie byla pořízena
u vesnice Nikola-Lenivec
poblíž Moskvy. Jak vid-
no, pořadatelé pojali
„upalovací“ zvyk oprav-
du velkoryse. AP

Dublin má obavy
Očkování vakcínou od fir-
my AstraZeneca přerušilo
i Irsko, které tím následo-
valo Dánsko nebo Island.

Diktátor mlčí
Vláda Joea Bidena se
v únoru několika způsoby
pokusila navázat kontakt

se Severní Koreou. Pchjon-
gjang na Američany do-
sud nereagoval.

Hitlerův balkon
Balkon vídeňského paláce
Hofburg, ze kterého Adolf
Hitler 15. března 1938
oznámil připojení Rakous-
ka k Říši, bude zpřístup-
něn veřejnosti. ČTK

Zpověď PROFIMEDIA.CZ

Čísla dne

36
Před tolika lety byla zaregis-
trována první internetová do-
ména s příponou .com. Kon-
krétně to byla doména sym-
bolics.com, která dnes již pů-
vodnímu majiteli nepatří.

1956
Muzikál My Fair Lady měl na
Broadwayi premiéru 15. břez-
na 1956. Příběh o tom, jak
profesor fonetiky Henry Hig-
gins udělá z hubaté květinář-
ky Lízy Doolittlové dámu, pro-
slavil i film z roku 1964.

Krátce

Z postele přímo do zpovědnice

Na nohou. Protesty byly
nejsilnější v Drážďanech

inzerce
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INZERCE

Výrazy vpisujte od středového písmene O
ke kraji kruhu. Tajenka je od čísla 1.
1. tání sněhu
2. jméno režiséra Vávry
3. nebeská klenba
4. obal na dopis
5. vyrobený

z octa
6. Evžen ?

(román)
7. osmá

část celku
8. územní

správní
jednotky

DNES

ČT1 ČT2 Nova ÓčkoPrima

15.50 To je vražda, napsala XI
16.45 Cestománie
17.15 AZ-kvíz
17.40 Černé ovce
18.00 Události v regionech
18.25 Kde domovmůj?
19.00 Události
19.56 Branky, body, vteřiny
20.15 Rapl (2/13)
21.15 Reportéři ČT
21.55 Tenkrát v ráji
23.30 Tentokrát se budu smát já
00.30 AZ-kvíz
00.55 Banánové rybičky
01.25 Z metropole, Týden v re-

gionech
01.55 Kalendárium
02.15 Dobré ráno
04.45 Žiješ jenom 2x

16.35 Vezmu-li to, oprátka mne
nemine

17.05 Muž, který přecenil
českou duši aneb Útěky
Josefa Brykse

18.00 Velké stroje zblízka III
18.45 Večerníček
18.55 Design (2/17)
19.20 Příběhy domů
19.40 Postřehy odjinud
19.50 Zprávy v českém znako-

vém jazyce
20.00 Divy starověku (10/10)
20.50 Velké stroje zblízka III
21.35 Hájili jsme hrad
23.20 Útok v Salisbury (1, 2/4)
00.55 Sergej Vojcechovský,

generál bez vlasti
01.45 Žijeme s vírou

15.55 Dr. House II (5)
17.00 Odpolední Televizní no-

viny, Sportovní noviny
17.25 Co na to Češi
18.25 Ulice (4011)
19.30 Televizní noviny, Spor-

tovní noviny, Počasí
20.20 Specialisté (121)
21.20 Specialisté (25)
22.20 Smrtonosná zbraň III (7)
23.15 Dr. House II (4)
00.05 Dr. House II (5)
00.55 Castle na zabití VI (21)
01.35 Smrtonosná zbraň III (7)
02.20 Střepiny
03.05 Co na to Češi
03.45 Ordinace v růžové za-

hradě 2 (904)
04.45 Novashopping

16.25 Policie v akci
17.25 Krimi zprávy
17.50 Prostřeno!
18.55 HLAVNÍ ZPRÁVY
19.40 Sport
19.55 SHOWTIME
20.15 Sestřičky (50)

Budeme jen kamarádi. Seriál
(ČR, 2020)

21.35 Postav si sen!
22.40 Expert na zločin (4)

Dům duchů. Krimiseriál (Rak.,
2018)

23.50 Policie v akci
00.50 Námořní vyšetřovací

služba XII (2)
01.45 Policie Hamburk X (25)
02.45 Policie Hamburk XI (1)
03.40 Prostřeno!

06.00 Ranní fresh
09.00 Zpátečka
10.00 Óčko hity
11.00 Tattoo Fixers
11.30 Óčko hity
13.30 Óčko trendy
14.30 Top 3 YouTube Chart
14.50 Óčko trendy
15.00 #VIDIMSE VMIXXXERU
17.00 Óčko hity
18.00 Top 5 Roušky neroušky
18.30 Óčko hity
19.00 Moje desítka
19.50 Óčko hity
20.30 Over Drive
20.35 Óčko hity
21.00 CZ & SK
22.00 Naked Attraction
22.30 Drive

Láska, práce, finance.Zjistěte toHNED!p j

Volejtena906703035nebopišteSMSnačíslo
043055skódem88CEPavašímdatemnarození!

VELKÁVIZE
Covás čekádokonceroku?

áska práce finance Zjistěte toHNED!

ELKÁVIZE
BUDOUCNOSTI

90

V

jasnovidná
Dalila

LASKY!VESTIRNA
Položte jakoukoli otázku!Nebojte se!
NAPIŠTE SMSVE TVARU 60ATX
AVÁŠ TEXTNAČÍSLO 904 30 46

BERAN 21. 3. – 20. 4.
Slunce vstupuje v sobotu do vašeho znamení
a přináší i jarní rovnodennost. Doufáte, že se
otevírají nové možnosti a končí doba temna.

VÁHY 23. 9. – 23. 10.
Tento týden se nadvláda zimy už chýlí ke konci
a sobotní jarní rovnodennost přináší nové na-
děje, sluneční paprsky i pozitivní náladu.

BÝK 21. 4. – 21. 5.
Postavení Merkura v Rybách není nejvhodnější.
Posiluje sice intuitivní vnímání, to však často
mizí někde v energetickém poli techniky.

ŠTÍR 24. 10. – 22. 11.
Již dlouho si chcete udělat radost a pořídit si
věci, které potřebujete pro nový koníček. Tento
týden je pro nákupy jako dělaný.

BLÍŽENCI 22. 5. – 21. 6.
Finanční sféra se vám zlepší! Možná se dočkáte
peněžního bonusu, či dokonce vyhrajete. Roz-
hodně to pro vás bude povzbudivá injekce.

STŘELEC 23. 11. – 21. 12.
Jste aktivní a užíváte si sportovního vyžití, pro-
cházek v přírodě i výletů na hory. Sedět u te-
levize vás s příchodem jara nebaví.

RAK 22. 6. – 22. 7.
Kontakty s blízkými jsou pro vás na prvním
místě. Poslední dobou jste se kvůli tíživé situaci
ve světě vůbec nevídali a chybí vám!

KOZOROH 22. 12. – 20. 1.
Sluneční energie, která přichází s jarní rovno-
denností, vám přinese do života sílu bojovat
proti všemu chmurnému, co nás teď postihne.

LEV 23. 7. – 22. 8. VODNÁŘ 21. 1. – 20. 2.
V práci úplně záříte! Šéf si nemůže vynachvá-
lit váš pozitivní a zodpovědný přístup k práci.
Povýšení vás rozhodně nemine!

PANNA 23. 8. – 22. 9.
Jste plni úžasných a nových nápadů, které se
jeví naprosto uchopitelně, a hlavně to vypadá,
že je konečně někdo ocení zejména v práci.

RYBY 21. 2. – 20. 3.
Díky Merkuru v Rybách bude posílen váš inte-
lekt, na druhou stranu si planeta nehezky po-
hraje s vaším psychickým stavem a emocemi.

Týdenníhoroskop 15. 3. – 21. 3. 2021

První jarní víkend se rozhodnete strávit vní-
máním magického času a strávíte jej někde
venku a v přírodě. Doufáte v lepší zítřky.

Tuto službu poskytuje: E.M.A. Europe s.r.o., P.O. Box 14, Praha 5, 110 05, technicky zajišťuje Materna,
1 sms/55 Kč vč. DPH, 1min/70 Kč vč. DPH,max. délka hovoru 17minut,www.ema.bz, www.platmobilem.cz

Luštěnka

Počasí

Sudoku

TV tipy
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Zbyněk Otáhal
Pan Soukup zřejmě
potřebuje zvýšit
sledovanost.

Anketa

Kalousek chystá TV pořad. Co vy na to?

Sisi Humpolová
To by mě zajímalo,
kdo na to bude

koukat?!

„Praha má další metry nového červeno-bílého zábradlí. Zdá se, že
nakonec se@adamscheinherr a@iprpraha do zábradlí v Praze
zamilovali,“ informuje nás@omh86. „Zároveň jsou v místě
u Karlových lázní nově vyhnána auta na tramvajové koleje
i ve směru ke Staroměstské,“ doplňuje a přihazuje tagy
#dopravavklidu #karlovylazne #iprpraha #mojemetro.

Tomáš Kláda Kalous
Jdu si
naladit

TV Barrandov.

@mojemetro

ŠIROKKO BLÍZKO
Rubikova kostka a ježek v kleci. To byly stěžejní hlavolamy
mého dětství, i když jsem se ani jeden nenaučil spolehlivě vy-
řešit. Možná právě proto. Ježka jsem sice z klece párkrát do-
stal, ale bylo to vždy metodou pokus–omyl. S kostkou to bylo
ještě zoufalejší: Naučil jsem se skládat jen jednu stranu. Ma-
lou útěchou mi může být, že kteroukoli...
Ježek měl ale v sobě větší tajemství. A nezmizelo ani potom,
co jsem ho konečně vyprostil, otevřel a zjistil, že v něm žádné
tajemství není. Stačil pocit, že mohlo být. Zásadní podíl na
mystériu kolem hlavolamu samozřejmě měly příběhy Jarosla-
va Foglara. Výpravy Rychlých šípů do Stínadel jsem hltal pod
lavicí, pod peřinou i zcela otevřeně na denním světle.
Proto mě potěšila pečlivost, s jakou skauti a Foglarovi fanouš-

ci připravili na Starém
Městě hru k příležitosti
osmdesáti let od vydání
Záhady hlavolamu! Cen-
trum Prahy bylo vždy váž-
ným kandidátem na
předobraz Stínadel,
a v době mého dětství to
tam na mnohamístech

působilo ještě ponuřeji než na stránkách románů. A dnes už
to tam zase skoro tak vypadá. Žádný turista široko daleko,
zato Širokko blízko! Hra byla pro potřeby současné doby po-
chopitelně „bezdotyková“ a „nespolečenská“, ale to jí na pů-
vabu neubralo. Stejně jako to, že jsme jako rodina celou trasu
nezvládli. O to ani nešlo. Hlavní bylo připnout si žluté špendlí-
ky a ponořit se do stínadelských uliček a zažloutlých stránek
nestárnoucích foglarovek. Škoda jen, že hra už skončila.
V současné době vznikají všelijaká hybridní díla, kde se setka-
jí například různí superhrdinové, třeba Superman s Batma-
nem. Napadlo mě v tomto duchu udělat superhlavolam: Rubi-
kova kostka v kleci! Složit a vyprostit. To by byla výzva!

Citát

Hlavní bylo připnout
si žluté špendlíky
a ponořit se do
stínadelských uliček.

Dopisy a vzkazy

EKOLOGIE

Řešení sudoku

MARDOŠA
ČLEN KAPELY TATA BOJS Chmurné výročí

Dne 15. března 1939 skon-
čily šťastné dny Českoslo-
venska. Začala smutná
a oběťmi naplněná šestile-
tá německá okupace, jež
přinesla dle údajů Vojen-
ského ústředního archivu
343 tisíc obětí, poprave-
ných, zavražděných v ply-
nových komorách, ale i de-
setitisíce hrdinů padlých
v odboji. Okupace nejen
rozvrátila českosloven-
skou ekonomiku, ale
měla i morální dopady.
Přes to všechno se český
národ nikdy nesnížil
k protiruskému tažení po
boku německé armády –
tak jako mnohé státy Evro-
py, Slovensko nevyjímaje.
Naopak v té době se rodili
hrdinové, jejichž stateč-
nost obdivoval celý svět.
Připomínám jen ty nejsta-
tečnější: Kubiše, Gabčíka,
Jaroše, Eliáše, Vančuru.
Připomínám ty statečné
z vyvražděných Lidic, Ležá-
ků, Ploštiny i ty tisíce dal-
ších, často bezejmenných
hrdinů. Světoznámá Fučí-
kova „Reportáž psaná na
oprátce“ se stala doku-
mentem doby.

PŘEMYSL VOTAVA, PRAHA 4

dopisy@metro.cz,
www.facebook.com/
denikmetro

V dopisu uveďte jméno
a adresu. Metro si vyhrazuje
právo editovat dopisy.

Komiks

Tohle je místo na váš vzkaz! Do žlutého rámečku napište přání, výzvu,
básničku nebo něco namalujte. Výtvor vyfoťte a sdílejte s hashtagem
#METROTAG na svém Instagramu. Vzkaz lze poslat i jako zprávu přes
Facebook nebo e-mailem na mms@metro.cz. Váš výtvor dáme do novin!

Řešení luštěnky

Sloupek



Nemovitosti - poptávka

• Vykoupíme Váš byt, dům,
chatu nebo pozemek za dob-
rou cenu. Uhradím exekuci,
dluhy na nájmu, privatizaci
nebo jiné pohledávky. Zajis-
tím prodej nebo výměnu bytu
a RD. Volejte 776363636. Rád
poradím.231035

• Koupím byt nebo dům v Pra-
ze, zaplatím požadovanou
cenu a nechám bydlet nebo
dožít. Vše na dohodě
777603019.231466

• Koupím byt v Praze nejlépe
před rekonstrukcí. Jsem přímý
kupec a platím hotově. Děkuji
za nabídky, P. Grygar.
Tel. 739641969231796

Výměny
• Zajistíme VÝMĚNU vaší ne-
movitosti, rozdíl ceny doplatí-
me, vybrat si můžete i z našich
nemovitostí, které vlastníme.
774335509.231530

Práce - nabídka
• ZŠ Praha 9 - Čakovice přijme
do nově vzniklémateřské škol-
ky učitele/ku na částečný úva-
zek. Nástup září 2021. Životo-
pis zasílejte na e-mail:
Natalia.stastna@seznam.cz.
Dále hledáme učitele/ku pro
1. stupeň. Životopisy na email:
zscakovice@zscakovice.cz,
nebo na telefonu: 734 588
863.A učitele/ku pro 1. stupeň
do APE třídy, podrobnosti na:
https://zscakovice.cz/ape. Na-
bídky na e-mail:
nick.wilson@apetridy.cz,
nebo na tel: 774 507 713.232458

• Bezpečnostní agentura při-
jme pracovníky ostrahy OZP a
OZZ pro ostrahu a recepční
služby pro objekt na Praze 1 -
Na Příkopech, směnný provoz
Po- Pá. Mzda 110 Kč-130
Kč/hod. Požadujeme profesní
certifikát kvalifikace Strážný,
výpis z rejstříku trestů. Kon-
takt: 602157032, p. Stanley.232466

• ZŠ Vybíralova P9 přijme uči-
tele pro 1. i 2. stupeň (M, F, pří-
rodovědné předměty) a AP.
Své CV prosím pošlete na
reditel@zsvybiralova.cz.231013

• BS přijme strážné pro objek-
ty v Praze. Osvědčení podmín-
kou. Základní znalost práce na
PC. Tel.: 728360589.232085

• Atelier Natali Ruden přijme
krejčové a střihačky dámských
oděvů. Vyžadujeme zkušenos-
ti v oboru. V případě zájmu
nás kontaktujte.
Tel.: 775571127. 232201

• Úklidová firma přijme inva-
lidní důchodce na 1/2 úvazek
na úklid kanceláří. Mzda 9 000
Kč + bonusy. TEL.: 774510686.
232461

Starožitnosti

• Koupím hodiny a obrazy v ja-
kémkoliv stavu. Jsem sběratel,
ne překupník. Slušné jednání.
Platím hotově.
Tel. 602654613,
alex.kratochvil@volny.cz231903

Hobby - poptávka
• Koupím z pozůstalosti deč-
ky, nábytek, staré kožichy, ob-
razy, kabelky, bižuterii, odzna-
ky, mince, knihy, porcelán,
oděvy, housle atd. Tel.:
608221020.232280

Pronájmy - poptávka
• Hledám dlouhodobý proná-
jem bytu pro 2 os. - menší do
13 tis, větší do 18 tis. Potřebu-
ji: centrum do 30 minut, čisto,
dobrý stav. RK nevolat.
605845088232071

Byty - poptávka

• Dobře zaplatím byt Druž-
stevní, OV. Starší osoby mohu
nechat v bytě na dožití bez ná-
jmu. Slušné jednání, záloha
možná. Děkuji. J. Jurdová
725805115231914

• Koupím byt kdekoliv v Pra-
ze, dám okamžitou zálohu,
platba hotově, právní záleži-
tosti vyřídím. Stav nerozhodu-
je. RK nevolat. tel. 234095720,
720539665231972

• Koupím byt v Praze nejlépe
před rekonstrukcí. Jsem přímý
kupec a platím hotově. Děkuji
za nabídky, P. Grygar.
Tel. 739641969231774

Ostatní
• Starož. nábytek a velkou
KNIŽNÍ POZŮSTALOST koupím
za solidní cenu. Knihovnu,
křesla, stolek, lampu, zajím.
obraz aj. pro styl. čítárnu.
T: 603478873 231163

Knihy a časopisy

JURIS REAL, spol. s r.o.
nabízí přímý výkup,
zprostředkování
prodeje, dražbu
nebo aukci.

A to za nejvyšší
možnou tržní cenu.

Před prodejem
vyřešíme právní vady,

dluhy, exekuce.
Možnost okamžité
výplaty zálohy.

www.prodejtojinak.cz

605 300 003

KOUPÍM BYT
V PRAZE

jako investici pro děti, právní
vady, dluhy nejsou překážkou.

V bytě můžete dále bydlet. Platba
ihned. Realitní kanceláře prosím

nevolat. Tel.: 601 522 292

POPTÁVKA CHATA HORY
koupím chatu /chalupu/

stavební pozemek na horách
či blízko hor - Krkonoše,

Orlické, Jizerky nebo Šumava.
Na stavu nezáleží, spíše na místě.

Tel: 773 117 381

POPTÁVKA BYTU
koupím byt na horách či blízko hor
- Šumava, Krkonoše, nebo Jizerky.

Na stavu nezáleží.
Děkuji za nabídky.
Tel: 773 117 381

KOUPÍM
CHATU

Hledám ke koupi chatu, chalupu
do 50 km od Prahy. Stav nerozho-
duje. Předem děkuji za nabídku.

Tel.: 725 911 070

KOUPÍM DŮM
NEBO POZEMEK

v Praze a okolí. Právní vady ne-
vadí. Financování mám zajištěno.

RK-nevolat. Tel.: 725 719 745

KNIHY!
odkoupím velkou

KNIŽNÍ POZŮSTALOST
solidní ceny za Vaše knihy.

Tel.: 603 478 873

KNIHY!
odkoupím velkou

KNIŽNÍ POZŮSTALOST
solidní ceny za Vaše knihy.

Tel.: 603 478 873

Požadujeme invalidní

důchod.

Mzda od 100 Kč/hod.

Nabízíme náborový

příspěvek 10.000 Kč,

vyplácíme denně.

HLEDÁME ZAMĚSTNANCE

NA POZICE:

RECEPCE
AOSTRAHA

Tel.: 800 888 440
(bezplatná linka)

Celá ČR
tel. 604 11 44 66
e-mail: arco@antikvariaty.cz

koupíme jednotlivé
knihy i celé sbírky,
pozůstalosti apod.

Přijedeme
(pro více než 300 ks)

zaPlatíme
odvezeme

Do našeho týmu
přijmeme

Přidejte se k nám!

Nástupní bonus
pro OZP
15 000 Kč

Nadstandardní
hodinová mzda

Dlouhodobá
spolupráce

Týdenní výplata
záloh

Bezplatná linka
800 100 187
www.ssi.cz

NEZAPOMEŇTE,
JSME I ONLINE.
METRO.CZ

Nemovitosti - nabídka

i n z e r c e Kancelář řádkové inzerce: Václavské náměstí 1, palác koruna, Praha 1,
po-pá 8.30 -17.00 hod. Tel: 225 065 177, 178
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Projekt na proměnu Kampu-
su Dejvice se posouvá do dal-
ší fáze. Nyní se do plánování
vysokoškolského areálu mo-
hou zapojit i samotní občané
vyplněním dotazníku. Nejen
o něm, ale i o celém projektu
hovořil pro deník Metro ředi-
tel Institutu plánování a roz-
voje hlavního města Prahy
Ondřej Boháč.

V jaké fázi je chystaná
změna Kampusu? Co bude
jejím hlavním smyslem?
Ateliér MCA od loňského

roku pracuje na koncepci,
která navrhne, jak vysoko-
školský kampus proměnit
v reprezentativní místo
s opravdu kvalitním veřej-
ným prostranstvím. Cílem je
prostor kampusu proměnit
tak, aby co nejlépe sloužil ze-
jména studentům, zaměst-
nancům škol a obyvatelům
městské části, kteří se do plá-
nování proměny mohou také
aktuálně zapojit. Do konce

března mohou vyplnit dotaz-
ník, který mapuje, jak lidé
kampus vnímají, co se jim na
něm líbí, co by naopak změni-
li a co jim zde chybí. Výsled-
ky dotazníku zohledníme
v návrhu.

Na co se v odpovědích za-
měříte? Budete přikládat
váhu i reakcím samotných
studentů?
Dotazník se zaměřuje na

každodenní zkušenosti z po-
bytu nebo pohybu v kampu-
su. Tedy na místa, která
máme rádi, která nás naopak
trápí nebo kde námněco chy-
bí. Současně dotazník zjišťu-
je, jaké činnosti v kampusu
lidé rádi vykonávají nebo by
chtěli vykonávat. Dotazník
dále obsahuje sekci inspira-
ce, kde třeba studenti mohou
sdílet zkušenosti z jiných
kampusů ve světě. Názory stu-
dentů a obecně veřejnosti
jsou v projektu stěžejní, pro-
tože jenom díky jejich zkuše-

nostem může vzniknout kva-
litní a udržitelné řešení.

Jakmoc jsou ostatně do ce-
lého procesu zapojení zá-
stupci škol a studenti?
Zapojování lidí do procesu

plánování je pro nás již něko-
lik let standardem. V rámci
spolupráce na tomto projek-

tu vznikla pracovní skupina,
která se skládá ze zástupců
jednotlivých škol, institucí,
města a studentů. Všichni
společně diskutujeme nad té-
maty kampusu a společně
tak máme možnost ovlivnit
budoucí podobu této lokali-
ty. Na přelomu jara a léta je
v plánu představení návrhu

koncepce, která opět projde
diskuzí se všemi členy pracov-
ní skupiny.

Kdy by pak k realizaci
změnmohlo dojít a v ja-
kém časové horizontumá
být vše hotovo?
Smyslemkoncepce není re-

alizovat všechno najednou,
nýbrž pracovat s proměnou
území postupně. Některámís-
ta v kampusu potřebují ur-
gentní zásah, některá na-
opak budou vyžadovat větší
přípravu. Jak jsem říkal,
v této chvíli vzniká koncep-
ce, která určí potřebné zása-
hy. Součástí je také plán im-
plementace, který ale ještě te-
prve vzniká.

Budou do projektu zahrnu-
ty budovy, které už byly
v oblasti v posledních le-
tech zmodernizované?
Koncepce se týká zejména

veřejného prostoru, budovy
v ní tak nejsou zahrnuty. PUR

Ředitel IPR Ondřej Boháč IPR

VYSOKÁ ŠKOLA
FINANČNÍ A SPRÁVNÍ
www.vsfs.cz

Á ŠÁ Š

Make
me

Study

inzerce

Názory studentů a veřejnosti
jsou pro nás stěžejní, říká Boháč
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Svaz českých knihkupců a naklada-
telů vítá rozhodnutí vlády o zpří-
stupnění digitálních fondů kniho-
ven do konce června při schválené
náhradní odměně nakladatelům ve
výši 80 milionů korun. Studenti tak
získají klid pro studium v dalším se-
mestru. Jsme si vědomi toho, že do-
hoda ve zvýšené míře poškodí vyda-
vatele odborné literatury a do bu-
doucna je třeba pro ně vyjednat ta-
kové podmínky, které jim umožní
dále vydávat i náročnou odbornou li-
teraturu. Všichni věříme, že od pod-
zimu se už výuka i provoz knihoven
vrátí k normálu.
Svaz českých knihkupců a nakla-

datelů měl od počátku lockdownu
na jaře minulého roku pochopení
pro potřeby studentů zejména vyso-
kých škol, kterým uzavření kniho-

ven výrazně zkomplikovalo přístup
ke studijnímu materiálu. Dohodou
Svazu, Národní knihovny a agentu-
ry DILIA jsme proto umožnili zpří-
stupnění všech digitálních fondů
knihoven, tedy i těch knih, které
jsou v současnosti na trhu. Jednalo
se o desetitisíce knižních titulů,
a byl to tedy možná největší charita-
tivní počin tohoto období.
Souhlasili jsme se zpřístupněním

digitálních knihoven do konce led-
na 2021, dále ale už pro nakladatele
situace nebyla únosná, protože to
vede ke značným ztrátám.

Představenstvo Svazu českých knih-
kupců a nakladatelů pověřilo předse-
du svazu Ing. Martina Vopěnku, aby
s kolektivním správcem DILIA a Ná-
rodní knihovnou dojednal způsob roz-
dělování náhradní odměny. MET

IT specializace
budoucnosti nabí-
zí ke studiu Fakul-
ta informačních
technologií ČVUT.

Nové specializace pro studen-
ty bakalářského programu
poskytuje Fakulta informač-
ních technologií ČVUT v Pra-
ze (FIT ČVUT). K nedávno mo-
dernizovanému magisterské-
mu programu s devíti specia-
lizacemi tak fakulta nyní na-
bízí i deset bakalářských spe-
cializací v českém i anglic-
kém jazyce. Studium na FIT
tak reflektuje aktuální tren-
dy, IT požadavky a témata
moderní informatiky. Výuka
takových specializací, jako je
umělá inteligence, manažer-
ská informatika nebo počíta-
čová bezpečnost, je pokračo-
váním úsilí fakulty o trvalou

modernizaci, která studen-
tůmumožní vzdělání na špič-
kové úrovni.
Důvodem k aktualizaci

amodernizaci studijních spe-
cializací byla jednak novela
zákona o vysokých školách,
jednak potřeba nabídnout
studentům vzdělání, které je
vybaví znalostmi napříč ce-
lým IT spektrem. Nové specia-
lizace fakulta vytvořila v sou-
ladu s nejmodernějšími tren-
dy ve světě informačních
technologií. „Informační
technologie jsou odvětvím,
které zažívá pokrok téměř
denně. Naše fakulta proto
drží krok s tímto trendem
a nabízí studentům porozu-
mění takovým oblastem,
jako je internet věcí, virtuali-
zace, velká data, počítačová
bezpečnost či umělá inteli-
gence,“ říká Ing. Zdeněk Mu-
zikář, CSc., proděkan pro stu-
dijní a pedagogickou činnost
na FIT ČVUT, a dodává:
„V současné době informati-

ka udává životní a ekonomic-
ký rytmus civilizované společ-
nosti, a je proto nutností vy-
chovávat odborníky na zásad-
ní a strategická IT témata.“
Základem pro první rok ba-

kalářského studia jsou společ-
né předměty, které studenta
vybaví potřebnými IT znalost-
mi. Zvládnutím prvního roč-

níku tak studenti získají do
svého odborného profilu vy-
vážený mix jak teoretických,
tak technologických základů
informatiky. Studenti budou
připraveni v dalších roční-
cích absolvovat předměty jed-
notlivých odborných speciali-
zací, které mají jasně defino-
vaný profil a jsou zaměřené

na aktuální témata, se který-
mi má fakulta zkušenost, vy-
budovanou výzkumnou zá-
kladnu, technologickou infra-
strukturu a laboratoře.
Fakulta nedávno akredito-

vala také magisterský pro-
gram Informatika. Tímto kro-
kem dokončila modernizaci
a transformaci tohoto studij-
ního programu. Cílem této re-
strukturalizace bylo sezná-
mit studenty na pokročilé in-
ženýrské úrovni s hlavními
oblastmi moderní informati-
ky. Absolventi získají ve spo-
lečnémzákladu předmětů od-
borné znalosti z vybraných
partií matematiky, teorie slo-
žitosti či algoritmizace.

FIT ČVUT nabízí kromě zís-
kání titulů Bc. nebo Ing. také
doktorské studium nebo pro-
gram celoživotního vzdělává-
ní, do kterého se může přihlá-
sit každý bez ohledu na věk,
znalosti, svoji profesi či před-
chozí vzdělání. Více na
www.fit.cvut.cz/uchazeci. MET

Digitální knihovny.
Vítáme, že dál fungují

Nové specializace pro studenty ČVUT

Kurz o rizikových
jevech v kyberprostoru
Národní úřad pro kybernetickou
a informační bezpečnost (NÚKIB)
otevřel volně veřejnosti svůj
on-line kurz Bezpečně v kyber!.
Zaměřuje se na kybernetickou
bezpečnost a rizikové jevy v ky-
berprostoru. Je určený pro pracov-
níky vzdělávání a prevence, nyní

jím ale může projít kdokoli. První
verzi kurzu úřad spustil loni na
jaře, prošlo jí asi 1800 účastníků
z řad pracovníků prevence, peda-
gogů a dalších skupin. „Jelikož ale
věříme, že jeho obsah bude užiteč-
ný i pro studenty pedagogických
fakult, policisty a kohokoliv další-
ho, kdo se s touto problematikou
setkává nebo se o ni zajímá, oteví-
ráme kurz pro veřejnost,“ uvedl
úřad na webu. ČTK

unicornuniversity.net

Vysoká škola IT,
datové analýzy a businessu

Business
Management

Softwarový
vývoj

Aplikovaná ekonomie
a analýza dat

Softwarové inženýrství
a big data

Online studium

inzerce

ČVUT nabízí nové specializace,
které udávají tón budoucnosti

Krátce
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PETR
HOLEČEK
petr.holecek@metro.cz

Oslovili jsme tři
velké hráče v ces-
tovním ruchu,
aby nám vysvětlili,
jak to v létě bude
s dovolenými.

České cestovní kanceláře
a agentury se přizpůsobily
a s pandemií, která se je snaží
důsledně zničit, bojují po
svém. Upravily podmínky stor-
na, takže klienti většinou do-
stanou všechny peníze zpět
i měsíc před odletem. Na letiš-
tích i v samotných destinacích
mají navíc svoje testovací sta-
nice.

„Doufám, že už to brzy skon-
čí, na všech vnímám už velkou
únavu,“ říká deníku Metro
mluvčí cestovní agentury In-
via Andrea Řezníčková. Podle
ní je důležité, abyměli čeští tu-
risté hlavně jistotu. Vzpomí-
ná, jaké nehezké chvíle zažila
loni, když byla jako turistka
kvůli covidové situaci vyhoště-
na z Ománu. „Zažila jsem
opravdu mnoho stresu a kom-
plikací při návratu do Česka.
Teď už naštěstí víme, jak cesto-
vat, na co si dát pozor a jaká
opatření dodržovat.“

Zájem klesá, zachránit
to má včasný nákup

I tak ale cestovky evidují vel-
ký pokles zájmu. Obchodní šéf
cestovní kanceláře Exim
Tours Petr Kostka odhaduje,
že bude v prodejích na nadchá-
zející léto na 60 procentech
v porovnání s rokem 2019.

„I my vidíme pokles a ne
malý. Češi ale zájem neztratili,
zájezdů na léto jsme prodali
už vyšší tisíce,“ říká Řezníčko-
vá z Invie.

Češi už vědí, že cestovky při-
šly smnoha benefity a výhoda-
mi a včasným nákupem vlast-

ně neriskují. Větší chuť letos
mají oproti minulému roku,
protože se kanceláře dokázaly
přizpůsobit nové situaci. „U vy-
braných zájezdů si mohou vy-
měnit destinaci ještě pár dní
před odletemnebo zájezd stor-
novat zdarma. Pokud se zájezd
nezrealizuje, o peníze nepři-
jdou. Nyní ještě pokračuje
naše březnová vlna first minu-
te, zájezd lze pořídit za nízkou
cenu, zbytek doplatí několik
týdnů před odletem,“ dokládá
Řezníčková, jak její agentura
láká v nejisté době klienty.

Také Exim změnil nabídku
tak, aby lidé měli jistotu, že
vzhledem k neustále se mění-
cí situaci ve světě nepřijdou
o svoje úspory. „Nakupují bez
rizika s nízkou zálohou a v pří-
padně problému vracíme hoto-
vost, i když třeba uplatní vou-
cher,“ vysvětluje deníku Met-
ro Petr Kostka. Cestovní kance-
lář, kterou zastupuje, patří do
německé skupiny Rewe, což
podle něj dává další jistotu
díky zázemí finančně stabilní
společnosti.

„Klient mámožnost zdarma
zrušit zájezd ještě 30 dnů před
odletem bez udání důvodů
a vracíme tak zpět zaplacené
zálohy za zájezd,“ dopňuje
Kostka.

Podobně přemýšlí i cestovní
kancelář Fischer. A není divu,
vdyť i ona patří od roku 2019
pod křídla obřího Rewe.

„U letních zájezdů jsme kli-
entům dali možnost, aby vy-
užili benefitů first momentu,
ale definitivní rozhodnutí uči-
nili až těsně před letní sezo-
nou. Náš klient se může v ob-
dobí 45 až 30 dnů před odle-
tem bez jakékoliv sankce roz-
hodnout, jestli odletí nebo
ne,“ vysvětluje deníku Metro
mluvčí společnosti Jan
Bezděk. A pokud odletět nemů-
že, nemusí prý klient své roz-
hodnutí zdůvodňovat a všech-
ny peníze dostane zpět.

Když do letní dovolené
promluví pozitivní test

Co se ale stane, když si lidé
zaplatí dovolenou, vše je již
připraveno, ale vyjde jim pozi-
tivní test na covid-19? Dosta-
nou i tak peníze za svůj zájezd
zpět?

„U vybraných zájezdů nabí-
zíme v tomto případě storno
zájezdu zdarma. Záleží vždy
na cestovní kanceláři, která
daný zájezd organizuje, my se
řídíme jejich instrukcemi.
S klientempak vše řešíme indi-
viduálně. Já bych v každémpří-
padě doporučila naše speciál-
ní připojištění k běžnému ces-
tovnímu pojištění. Kryje vás,
i když míříte do tmavě červe-
ných destinací. Zahrnuje léčeb-
né výlohy, dopravu zpět do
Česka, ubytování v karanténě
a právě i storno kvůli nemoci
covid-19. Po Evropě vyjde na
320 Kč, po světě na 650 Kč.
Za pár stovek korun tedy cel-
kem velká pomoc,“ radí Řez-
níčková z agentury Invia.

K dovolené je také třeba při-
počítat náklady spojené s testo-
váním. V případě oblíbených
exotických destinací se aktuál-
ně musí cestující prokazovat
negativním covid testem obou-
směrně, tedy i při návratu zpět

do Česka. Ovšem i na to cestov-
ky myslí. „Máme pro naše kli-
enty zajištěné testování v naší
vlastní laboratoři přímo u letiš-
tě, stejně jako přímo v destina-
cích. Vidíme, že ani teď lidé
cestovat nepřestali, pro řadu
z nich je naopak dovolená víta-
ným únikem z lockdownu,
kdy většina dětí nemůže cho-
dit do školy a lidé ve velkém
pracují z domova,“ říká
Bezděk z cestovní kanceláře
Fischer.

„Je to tak. Cestovat lze i teď
v nouzovém stavu a během ak-
tuálních opatření. Kvůli cestě
na letiště je povoleno opustit
okres, stejně jako vycestovat
z republiky. A pro ty, kdo si to
mohou dovolit, je pár dní
mimo republiku a vmístě, kte-
ré je vlastně bezpečnější než
Česko, přínosných. Vyčistí
si hlavu a odpočinou si od přís-
ných opatření,“ dodává Řezníč-
ková.

Na výsluní je nyní Egypt.
Létá se ale i do Emirátů

Suverénně teď podle vyjád-
ření všech vede Egypt, následu-
jí Spojené arabské emiráty,
pak Maledivy a Dominikánská
republika. Co se týče letních
zájezdů, tam má prvenství

opět Řecko, následují Turec-
ko, Egypt, Bulharsko a Tunis-
ko. „Konkrétně Emiráty jsou
nyní jednou z nejbezpečněj-
ších zemí. Je tu už naočkována
více než polovina populace
a je tu čtyřiadvacetkrát méně
nakažených než u nás. Navíc
jde o nejbližší exotickou desti-
naci s krásným počasím
a spoustou zábavy,“ říká Řez-
níčková z Invie.

Čeká se také na podobu
covidových pasů

Evropská komise má tuto
středu představit podobu tak-
zvaných covid pasů, které by
skrze potvrzení o očkování
proti covidu-19 či negativním
testu usnadnily cestování. „Mo-
mentálně se právě ještě řeší,
zda budou v aplikaci nahraná
nejen očkování, ale také testo-
vání,“ říká Andrea Řezníčko-
vá. Podle ní celá situace promě-
ní cestování. Bude seméně ces-
tovat za byznysem, přičemž
právě služební cesty živily
všechny aerolinky. Ty se proto
budou muset více soustředit
na turisty.

„Očkovací pasy cestování určitě usnadní a ušetří mnoho času, výdajů a papírování,“ myslí si Andrea Řezníčková z agentury Invia. PROFIMEDIA.CZ

Citát

„Podle aktuálních odle-
tů je vidět zájem lidí
odletět někam do tep-
la a využít dovolenou
jako home office.“
PETR KOSTKA, EXIM TOURS

Citát

„Za klíčové považuje-
me to, že chuť cesto-
vat nikam nezmizela.
Dovolená je vítaným
únikem z lockdownu.“
JAN BEZDĚK, CK FISCHER

Citát

„Možná se začneme
i ptát po méně navště-
vovaných zemích,
které jsou klidnější
a bez davů.“
ANDREA ŘEZNÍČKOVÁ, INVIA

Pasy budeme balit dva



www.metro.cz SPORT pondělí 15. března 2021 15

Opava zabírá,
Brno i Příbram se
dál trápí.

Fotbalisté pražské Slavie zví-
tězili ve 23. kole první ligy
v Mladé Boleslavi 3:0. Obháj-
ce titulu rozhodl už v úvod-
ním dějství, kdy se dvakrát
trefil Nicolae Stanciu.
V 82. minutě pak proměnil
penaltu střídající Júsuf Hilál.
Červenobílí nadále jako jedi-
ní v ligové sezoně drží nepo-
razitelnost a vedou neúplnou
tabulku o 14 bodů před dru-
hou Spartou, která má dvě
utkání k dobru.

Slávisté v nejvyšší soutěži
bodovali ve 35 zápasech za se-
bou a k vyrovnání vlastního
rekordu jim chybí jediné
utkání. Pražané se vítězně na-
ladili na čtvrteční odvetu os-

mifinále Evropské ligy na
půdě Glasgow Rangers. Bole-
slav nebodovala po předcho-
zích dvou výhrách a na
15. místě tabulky má nadále
čtyřbodový náskok na sestu-
pové příčky. Ve velkých pro-
blémech je stále Brno, které
doma prohrálo s Jabloncem

1:2. Rozhodující branku dal
v 73. minutě Ivan Schranz,
který navázal na předchozí
trefu Dominika Pleštila z prv-
ní půle. Domácí nováček sní-
žil až v nastaveném čase zá-
sluhou střídajícího Daniela
Fily. Zbrojovka nevyhrála šes-
tý ligový zápas po sobě.
Bohemians 1905 porazili

Karvinou 2:0. Pražané vyhráli
po čtyřech kolech. Naopak
Slezané v nejvyšší soutěži ne-
zvítězili popáté za sebou. Klo-
kani doma vedli už od třetí
minuty zásluhou Tilla Schu-
machera, až v 88. minutě při-
dal pojistku střídající David
Bartek. Příbramutrpěla deba-
kl 0:5 v Ostravě a na posled-
ním místě tabulky ztrácí už
tři body na předposlední Opa-
vu. Slezané totiž porazili no-
váčka z Pardubic 1:0. Zlín pře-
jel České Budějovice 3:0. Už
v pátek porazil Liberec po ob-
ratu Teplice 2:1. ČTK

Nicolae Stanciu ČTK

Češce se dařilo
Volnou třicítku ve švýcar-
ském Engadinu, jež uza-
vřela Světový pohár v bě-
žeckém lyžování, včera
vyhrála Norka Wengová.
Kateřina Razýmová se ve
stíhačce posunula na 16.
pozici, po pádu v sobotní
desítce startovala sedma-
dvacátá.

Kometa žije
Hokejisté brněnské Kome-
ty si vynutili páté rozho-
dující utkání v sérii před-
kola play-off s Vítkovice-
mi. Ostravský celek včera
porazili 2:1 v prodloužení
gólem Kanaďana Rhetta
Hollanda. Pardubice po-
stoupily přes Karlovy
Vary.

Bez Kaťuši
Ruským sportovcům na
olympijských hrách v To-
kiu a Pekingu po vítězství
Kaťuša místo hymny hrát
nebude. Sportovní arbit-
rážní soud zamítl žádost
národního olympijského
výboru. Rusové musí ože-
let hymnu kvůli trestu za
doping. ČTK

Česká tenistka Barbora Krejčí-
ková na turnaji v Dubaji prv-
ní singlový titul v kariéře ne-
získala. Ve finále s bývalou
světovou jedničkou a dvojná-
sobnou grandslamovou ví-
tězkou Garbiňe Muguruzao-
vou ze Španělska prohrála

6:7 a 3:6. Krejčíková, která
má na kontě sedm titulů ve
čtyřhře včetně dvou z grand-
slamů, si vylepšila dosavadní
maximum ve světovém žeb-
říčku, v němž se z 63. příčky
posune na 36. místo. Nejvýše
byla devětapadesátá. ČTK

Poslední závod plný chyb
Biatlonista Ondřej Moravec se rozloučil s kariérou na Svě-
tovém poháru v NovémMěstě 17. místem v závodě smí-
šených dvojic s Lucií Charvátovou. Šestatřicetiletý mnoho-
násobný medailista z velkých světových akcí se musel
obávat, jestli svůj poslední závod dokončí. Charvátová to-
tiž na prvním úseku netrefila z osmi ran žádný terč vesto-
je a musela na pět trestných kol. Další trestné kolo pak
přidal Moravec vleže a Charvátová při stojce na svém dru-
hém úseku. Své poslední tři položky na vrcholné scéně
Moravec odstřílel čistě a Češi se v závodě udrželi. ČTK

Slavii zbývá jeden
zápas k rekordu

KrátceKrejčíková. Poprvé
je ve čtvrté desítce

inzerce



Téma:
Výročí narození Karla IV.

Emise:
Pamětní ražba Karla IV.

Důležité:
Bez jakýchkoliv dalších závazků

Pozor:
zcela ZDARMA

Distributor:
Národní Pokladnice

Cena:
ZDARMA (poštovné a balné také ZDARMA)

Vzhledem k exkluzivitě nabídky a očekávanému velkému zájmu je
možné objednat pouze 1 ks pamětní ražby Karla IV. Ražba a s ní
poštovné i balné jsou zcela ZDARMA.

www.ceskykral.cz
Speciální nabídka je platná pouze 10 dní!

Nejrychlejší rezervace:
Internetový rezervační systém:
www.ceskykral.cz
Telefonní rezervační linka:
810 505 020
Po-Pá 9:00-18:00, So-Ne 9:00-15:00
Modrá linka – voláte za běžnou cenu místního hovoru

Téma: Výročí narození Karla IV.
Avers: Portrét Karla IV.
Revers: Karlův korunovační kříž v kombinaci s fiálami, stylizovaná koruna s liliemi.

Uprostřed je iniciála, kterou začíná většina dokumentů a nařízení Karla IV.
Průměr: 30 mm
Hmotnost: 11,9 g
Kov: Mědinikl
Cena: ZDARMA (poštovné a balné také ZDARMA)
Důležité: Bez jakýchkoliv dalších závazků

Internetový rezervační systém
www.ceskykral.cz

Nejrychlejší způsob rezervace:
www.ceskykral.cz; tel.: 810 505 020

Všichni jsme se o něm učili ve škole, a i během svého života o něm často
slýcháme. Stal se ikonou naší společnosti napříč generacemi a stoletími.
Řeč je o českém králi a římském císaři, který své místo na výsluní upevnil
i mnoho let po svém odchodu z tohoto světa v anketě Největší Čech.
Národní Pokladnice se rozhodla zprostředkovat Vám upomínku na tohoto
velikána evropských rozměrů, známého široké veřejnosti pod jménem
Karel IV., prostřednictvím pamětní ražby od předního českého sochaře
Vladimíra Oppla. Tato ražba oslavuje 705. výročí narození Karla IV. a je
pro každého z Vás připravena zcela ZDARMA. Jelikož přáním a posláním
Národní Pokladnice je, aby každý z Vás měl možnost získat kousek naší
historie do svých rukou a poznal tak své kořeny.
Využijte jedinečnou příležitost získat zcela ZDARMA, bez jakýchkoliv
dalších závazků, originální ražbu Karla IV., věčnou upomínku na symbol
národní hrdosti, našeho Otce vlasti!

ZDARMA
poštovné a balné také ZDARMA

POZNÁMKA: Při objednávce prosím uveďte číslo rezervace

VAŠE ČÍSLO REZERVACE: 72015026

CENA: ZDARMA (poštovné a balné také ZDARMA)

DŮLEŽITÉ: Bez jakýchkoliv dalších závazků

ZPŮSOB REZERVACE: www.ceskykral.cz; 810 505 020

Oslavte pamětní ražbou Největšího Čecha naší historie

QR objednávka

Karel IV. – Otec vlasti
Symbol národní hrdosti do Vašich rukou!


